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Protokół nr 3/2024 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych Rady Gminy Mszana 

w dniu 16 września 2024 r. 

 

Obrady rozpoczęto 16 września 2024 r. o godz. 14:30, a zakończono o godz. 16.10 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 7 z 7 członków Komisji. Obrady były prawomocne. 
Obecni: 

1. Radna Mura Ilona - Przewodnicząca Komisji 
2. Radna Cieślik Marta - Wiceprzewodnicząca Komisji  
3. Radny Bura Roman - Członek Komisji 
4. Radny Liśnikowski Marek - Członek Komisji 
5. Radny Rduch Krzysztof - Członek Komisji 
6. Radna Wawrzyczny Ewa - Członek Komisji 
7. Radny Alojzy Wita - Członek Komisji. 

Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie. 
W posiedzeniu wzięli również udział: Sekretarz Gminy Joanna Szymańska, Zastępca Wójta 
Błażej Tatarczyk, dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej, radni nie będący członkami komisji 
oraz pracownicy Urzędu Gminy.  
Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 

Punkt 1. Otwarcie posiedzenia 
Posiedzenie otworzyła i poprowadziła Przewodnicząca Komisji Pani Ilona Mura. Po 
stwierdzeniu prawomocności obrad powitała radnych i gości i przedstawiła porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych z 26 sierpnia 2024 r. 
3. Edukacja ekologiczna - informacja gminnego eko-doradcy.  
4. Rozwój czytelnictwa na terenie gminy - informacja Gminnej Biblioteki Publicznej. 
5. Stypendia wypłacane z budżetu gminy.  
6. Informacja na temat realizowanych w gminie programów prozdrowotnych.  
7. Projekt programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2025 rok.  
8. Sprawy bieżące. 
9. Zakończenie posiedzenia. 

Pkt 2. Przyj ęcie protokołu 
Do protokołu z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych w dniu 26 sierpnia 2024 r. nie było 
uwag. Prowadząca obrady zarządziła jego przegłosowanie. Głosowało 6 Radnych (brak na sali 
Radnego Alojzego Wita). Było 6 głosów „za”. Protokół został przyjęty. 
 

Pkt 3. Edukacja ekologiczna – informacja ekodoradcy  
O prowadzonej edukacji ekologicznej informację przedstawił gminny ekodoradca, Pan Janusz 
Piechoczek. Jest ona realizowana w ramach projektu „Śląskie. Przywracamy błękit”. 
Kompleksowa realizacja Programu ochrony powietrza dla województwa śląskiego. Celem 
projektu jest opracowanie i wdrożenie działań naprawczych, których realizacja doprowadzi 
do poprawy jakości powietrza, co w konsekwencji spowoduje ograniczenie niekorzystnego 
wpływu zanieczyszczeń powietrza na zdrowie i życie mieszkańców województwa śląskiego. 
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Projekt jest realizowany w latach 2022-2027. Finansowanie: Instrument finansowy LIFE - 60% 
Komisja Europejska, 35% WFOŚiGW w Katowicach (42 tys. euro, ok. 190 tys. zł; 5% wkład 
własny gminy – 2,2 tys. EUR, ok. 10 tys. zł). 
W ramach projektu w latach 2023-2024 zrealizowano z działań edukacyjnych: 

− Spotkania w placówkach oświatowych: 54, liczba uczestników: 1276 

− Konkursy dla dzieci i młodzieży: 1, liczba uczestników: 13 

− Spotkania z mieszkańcami: 4, liczba uczestników: 68 

− Zorganizowane wydarzenia: 1, liczba uczestników: 260  

− Porady: 268, w tym: na miejscu: 76, telefonicznie: 107, mailowo: 10, w terenie: 75 

− Rozdystrybuowane materiały - ulotki: 413 

− Materiały w mediach: 93, w tym: posty: 68, artykuły w Internecie: 16, artykuły prasa: 8, 
radio/tv - 1. 

 

Pytania zadawali: 

• Na pytanie niebędącego członkiem Komisji Radnego Piotra Gonsior o kontrole kotłowni, 
Pan Piechoczek odpowiedział – kontrole są przeprowadzane zgodnie z wymogami 
Programu Ochrony Powietrza oraz obowiązującymi przepisami tzw. uchwały 
antysmogowej. Odbywają się z urzędu oraz po telefonach interwencyjnych. Od maja 
2024 roku, gdy Pan Piechoczek został ekodoradcą, odbyły się 2 takie kontrole. 

• Radny Alojzy Wita –  jakie pracownicy Urzędu Gminy mają narzędzia wejścia na prywatny 
teren i przeprowadzenia kontroli, czy są do tego specjalne upoważnienia? 

• Ekodoradca odpowiedział – Program Ochrony Powietrza nakłada obowiązek kontroli na 
gminy. Upoważnieni przez Wójta pracownicy, posiadając legitymację, mają prawo 
wejścia na teren posesji w celu kontroli legalności źródła ciepła zgodnie z przepisami 
uchwały antysmogowej - uchwała ta pozwala na stosowanie kotłów poniżej trzeciej klasy 
(pozaklasowych) do końca 2025 roku. Natomiast w przypadku kontroli interwencyjnych 
pracownicy mają obowiązek sprawdzenia prawdziwości zgłoszenia o podejrzeniu spalania 
odpadów. Podczas takich kontroli pobierane są próbki popiołu, które przesyła się do 
badania.  

• Radny Piotr Gonsior zadał pytanie, czy jest prowadzona w gminie ewidencja kotłów, 
które są jeszcze do wymiany? 

• Ekodoradca odpowiedział, że na podstawie danych, które mieszkańcy podawali do CEEB 
(Centralna Ewidencja Emisyjności Budynków) wiadomo, którzy mieszkańcy mają kocioł V 
i IV klasy. Pozostali są w jednej puli. Gmina na bieżąco weryfikuje zapisy w CEEB, na 
podstawie przeprowadzanych co roku obowiązkowych kontroli, których rocznie musi być 
minimum 25. 

• Na pytanie Radnego Alojzego Wita, co z piecami bez tabliczki znamionowej, Ekodoradca 
odpowiedział – jeśli nie ma tabliczki, kocioł jest pozaklasowy, powinien być wymieniony 
do  końca 2021 roku. Pozostałe kotły, z tabliczką znamionową, ale poniżej III klasy, 
powinny być wymienione do końca przyszłego roku.  

• Radny A. Wita poprosił o podanie ilości takich kotłów w gminie. Z-ca Wójta odpowiedział, 
że zostanie to sprawdzone i przedstawione na kolejnym posiedzeniu Komisji. 

• Na uwagę Radnego Piotra Gonsior, czy gmina nie powinna już informować mieszkańców 
o mijających terminach wymiany oraz o możliwości pozyskania dofinansowań na 
wymianę źródła ciepła, Pan Piechoczek odpowiedział – akcja informacyjna jest 
prowadzona na bieżąco w Naszych Wieściach Gminnych, na stronie internetowej i 
Facebooku. Mając na uwadze, że część mieszkańców nie wymienia kotłów z powodu 
ubóstwa energetycznego, są podawane informacje o możliwych dofinansowaniach i 
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pomocy w montażu finansowych z wykorzystaniem dotacji z różnych źródeł. Na 30 
września jest zaplanowane kolejne, cykliczne spotkanie ogólnodostępne w ramach 
Punktu Czyste Powietrze. Zainteresowani mieszkańcy dowiedzą się na nim o ogólnych 
zasadach Programu, a szczegółowe informacje i pomoc przy wnioskach są udzielane w 
ramach Punktu.  

Więcej pytań i głosów nie było. 

Pkt 4. Stan czytelnictwa na terenie gminy 
Stan czytelnictwa na terenie gminy przedstawiła dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej, Pani 
Eliza Sicińska-Hajska. W 2019 roku został do placówki wprowadzony system komputerowy, 
który znacznie ułatwił ewidencjonowanie oraz tworzenie statystyk i porównań. W 2020 roku 
biblioteki pracowały w ograniczonym zakresie z racji epidemii COVID, a w roku 2021 
„odrabiały straty” po COViD. 
Wg statystyk Biblioteki Śląskiej, która jest instytucją nadrzędną do GBP, w ubiegłym roku 
GBP w Mszanie była na 1 miejscu w powiecie pod względem liczby zakupionych książek, 
dzięki środkom z gminy, na 2 miejscu w powiecie pod względem liczby wypożyczeń, na 4 
miejscu pod względem liczby czytelników. 
W latach 2019-2023 dało się zauważyć następujące tendencje:  
1) Odwiedziny w bibliotece – prawie dwukrotny wzrost (z 5.165 odwiedzin w 2019 r. do 
10.137 odwiedzin w 2023 r.; ze znacznym spadkiem w 2020 r. – COVID – 3.999 odwiedzin) 
2) Wypożyczenia i prolongaty (przedłużenia wypożyczeń, liczące się jako wypożyczenia) – 
wzrost o blisko 21.000 wypożyczeń (z 15.565 w 2019 r. do  36.502 w 2023 r.); ze znacznym 
spadkiem w 2020 r. – do 11.179 wypożyczeń 
3) Ilość czytelników – stabilna liczba (876 osób w 2019 r. – 890 osób w 2023 r.; ze znacznym 
spadkiem w 2020 r. – 626 czytelników. 
Zgodnie z wymogami ministerialnego „Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa 2.0” – 
wprowadzono pracę bibliotek w wybrane 26 sobót w roku (od godz. 8.00 do 12.00). W 
pracujące soboty w bibliotece w Mszanie organizowane były zajęcia literacko-artystyczne dla 
dzieci pod nazwą „Czytanie na śniadanie”. Ponadto w Mszanie, w ramach „Bibliotecznych 
czwartków” odbywały się spotkania w bibliotece lub w przedszkolu z 3 grupami 
przedszkolaków dziennie. Zajęcia miały formę zabaw literacko-muzyczno-ruchowych. 
W Połomi i w Gogołowej również prowadzone były zajęcia literackie z przedszkolakami. 
W Połomi w Ośrodku wsparcia odbywały się zajęcia „Czytanie bez barier” oraz zajęcia w 
ramach „Klubu książki dla dzieci” (współpraca ze świetlicą środowiskową). 
Biblioteka po raz kolejny uczestniczyła w ogólnopolskiej akcji „Mała książka – wielki 
człowiek”. Projekt Instytutu Książki skierowany był do dzieci w wieku przedszkolnym i ich 
rodziców. Podczas odwiedzin w bibliotece mali czytelnicy otrzymywali w prezencie 
Wyprawkę Czytelniczą. 
GBP w Mszanie w ubiegłym roku zorganizowała szereg wydarzeń dla dorosłych oraz dzieci i 
młodzieży: „Całuśnie / Fikuśnie” – Walentynki w bibliotece, Dzień Przytulania Bibliotekarza, 
Dzień Kobiet, Konkurs on-line na temat Patrona 2023 r. - Mikołaja Kopernika, Wystawę 
fotografii „1922 w Katowicach”, „Moja, Twoja, Nasza Biblioteka” konkurs on-line na opinię o 
bibliotece na Google, Dzień Matki, XII Narodowe Czytanie „Nad Niemnem” Elizy 
Orzeszkowej, „Czytanie bez barier” (zajęcia dla pensjonariuszy Ośrodka Wsparcia w Połomi), 
„Biblioteczne czwartki”, „Czytanie na śniadanie”, całoroczny konkurs „Kalendarz 
biblioteczny” (zbieranie naklejek na kalendarzu za wypożyczanie książek podczas jak 
najczęstszych odwiedzin w bibliotece), „Klub książki dla dzieci” (zajęcia dla dzieci ze Świetlicy 
Środowiskowej w Połomi), Międzynarodowy Dzień Książki dla Dzieci, „Wielkanocny zajączek 
w bibliotece” – zabawa dla najmłodszych, spotkanie dla uczniów SP w Połomi z ilustratorką 



 4 

Roksaną Barwińską, Dzień Dziecka w bibliotece, „Jak nie czytam, jak czytam” – ogólnopolska 
akcja czytelnicza zorganizowana ze Szkołą Podstawową w Mszanie, „Wakacje są super” – 
cotygodniowe wakacyjne zajęcia literacko-plastyczne, połączone z zabawami ruchowymi 
(organizowane z GOKIR-em), Kamishibai „Niesamowite przygody dziesięciu skarpetek” – 
zajęcia literackie, Noc Bibliotek, Andrzejki, Mikołajki, Biblioteczny kalendarz adwentowy, 
spotkania z książką z przedszkolakami w Połomi i Gogołowej. 
 

Pytania zadawali: 

• Radny Alojzy Wita – o ilość zatrudnionych w bibliotece pracowników. 

• Dyrektor Sicińska - Hajska odpowiedziała – łączne zatrudnienie w GBP wynosi 7 osób w 
wymiarze 5 etatów przeliczeniowych. Na stanowiskach merytorycznych (bibliotekarskich) 
pracuje 5 osób w wymiarze 4,50 etatu przeliczeniowego (w tym dyrektor, po jednym 
bibliotekarzu w każdej placówce i dodatkowy bibliotekarz), 1 osoba na stanowisku 
administracyjnym (księgowa) – 0,25 etatu przeliczeniowego oraz 1 osoba na stanowisku 
pracownik gospodarczy (sprzątaczka) – 0,25 etatu przeliczeniowego.  

Więcej pytań nie było. 

Pkt 5. Stypendia wypłacane z bud żetu gminy 
Informację o stypendiach dla studentów przedstawiła Z-ca Kierownika Referatu AEI Pani 
Magdalena Sawina. Są one przyznawane na podstawie uchwały nr XLI/30/2010 Rady Gminy 
Mszana z dnia 23 sierpnia 2010 r. w sprawie: ustanowienia stypendium Wójta Gminy dla 
najzdolniejszych studentów o stypendium za wyniki w nauce oraz Uchwałą nr XXXI/52/2017 
z dnia 26 września 2017 r. (w sprawie zmiany uchwały nr XLI/30/2010).  
W roku 2023 wypłacono: 
1. Do 31 października 2022 r. wpłynęło 6 wniosków o stypendium. Jeden wniosek nie 
spełniał wymogów formalnych. Przyznano stypendium 5 studentom na okres 9 miesięcy (od 
01.10.2022 r. do 30.06.2023 r.). Zgodnie z obowiązującym regulaminem studenci do 15 
marca 2023 r. powinni przedłożyć zaświadczenie potwierdzające zaliczenie kolejnego 
semestru w roku akademickim 2022/2023. 4 studentów przedłożyło stosowne 
zaświadczenia,  1 studentowi wstrzymano wypłatę stypendium z uwagi na brak 
zaświadczenia. Wydatkowano: w roku 2022: 5 x 250 zł x 3 m-ce = 3.750,00 zł, w roku 2023 r.: 
4 x 250 zł x 6 m-cy = 6.000,00 zł, 1 x 250 zł x 2 m-ce = 500,00 zł  
2. Do 31 października 2023 r. wpłynęło 5 wniosków o stypendium. Dwa wnioski nie spełniały 
wymogów formalnych. Przyznano stypendium 3 studentom na okres 9 miesięcy (od 
01.10.2023 r. do 30.06.2024 r.). Zgodnie z obowiązującym regulaminem studenci do 15 
marca 2024 r. powinni przedłożyć zaświadczenie potwierdzające zaliczenie kolejnego 
semestru w roku akademickim. 2 studentów przedłożyło stosowne zaświadczenia,  
1 studentowi wstrzymano wypłatę stypendium z uwagi na brak zaświadczenia, następnie 
przywrócono.  Wydatkowano: w roku 2023: 3 x 250 zł x 3 m-ce = 2.250,00 zł, w roku 2024: 3 
x 250 zł x 6 m-cy = 4.500,00 zł. 
Do informacji nie było pytań. 
 
Wydatkowanie środków na stypendia szkolne przedstawiła insp. Referatu AEI, Pani Monika 
Stroka. Stypendium szkolne może otrzymać uczeń znajdujący się w trudnej sytuacji 
materialnej, wynikającej z niskich dochodów na osobę w rodzinie, w szczególności, gdy w 
rodzinie występuje: bezrobocie, niepełnosprawność, ciężka lub długotrwała choroba, 
wielodzietność, brak umiejętności wypełniania funkcji opiekuńczo-wychowawczych, 
alkoholizm lub narkomania, a także gdy rodzina jest niepełna lub wystąpiło zdarzenie 
losowe. 
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W I półroczu 2023 r. ze stypendium szkolnego  nie skorzystał żaden uczeń z terenu Gminy 
Mszana, gdyż do 15 września 2022 r. nie wpłynął żaden wniosek na rok szkolny 2022/2023.  
Tym samym Urząd Gminy nie zwracał się do Wojewody Śląskiego o środki finansowe w 
ramach dotacji celowej.  
Ponadto w roku szkolnym 2022/2023 wpłynęło 5 wniosków  o stypendium szkolne w oparciu  
o art. 53 ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku  
z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa (Dz. U. z 2022r. poz. 583 z późn. zm.).  
Środki na ich wypłatę Gmina Mszana otrzymała w ramach Funduszu Pomocy, utworzonego 
na podstawie powyższej ustawy, w celu finansowania lub dofinansowania realizacji zadań na 
rzecz pomocy Ukrainie. W 2023 r. w jego ramach Gmina Mszana otrzymała kwotę 1.207,00 zł                 
z czego wydatkowała 590,99 zł.  
W roku szkolnym 2023/2024 r. wpłynęły cztery wnioski o stypendium szkolne dla uczniów z 
terenu Gminy. Ogółem w 2023 r. wypłacono 1.211,79 zł z czego 242,36 zł to środki własne, a 
969,43 zł z dotacji celowej, którą przekazał Śląski Urząd Wojewódzki w wysokości 5.000,00 zł. 
Pozostała kwota została zwrócona na rachunek bankowy Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego.  
Na rok 2024 Gmina otrzymała dotację celową w wysokości 3000 zł. W okresie od I-VI br. 
wypłacono łącznie 992,10 zł z czego 373,62 to środki własne, a 618,48 zł środki z dotacji. 
 

Pytania zadawali: 

• Radny Piotr Gonsior zwrócił uwagę na dość duży zwrot środków do Wojewody Śląskiego. 
Czy to znaczy, że nie ma więcej chętnych na to stypendium? 

• Insp. Monika Stroka potwierdziła. Nie wpływa więcej wniosków.  
Więcej pytań nie było. 
Przewodnicząca Komisji Pani Ilona Mura podała, że na poprzednim posiedzeniu komisji 
temat stypendium szkolnego o charakterze socjalnym był szczegółowo analizowany głównie 
pod kątem podwyższenia wysokości stypendium. Został przez Urząd Gminy przygotowany 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/45/2013 Rady Gminy Mszana z dnia 27 
czerwca 2013 r. w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Mszana. 
Zostały w tym projekcie zawarte ustalenia i zapisy wypracowane na Komisji. 
 
Projekt radni otrzymali w materiałach. Prowadząca obrady zarządziła głosowanie nad jego 
pozytywnym zaopiniowaniem. Głosowało 7 Radnych. Było 6 głosów „za”, 1 „wstrzymujący 
się”, 0 „przeciw”. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Pkt 6. Realizowane w gminie programy prozdrowotne 
Informację na temat realizowanych w gminie programów prozdrowotnych przedstawił insp. 
Piotr Hajski z Referatu AEI. W 2022 roku podjęto decyzję o  przystąpieniu do realizacji 
programu zdrowotnego pod nazwą: „Kompleksowa Rehabilitacja i Terapia Dzieci 
Niepełnosprawnych z terenu Gminy Mszana na lata 2022-2026”. Projekt tego programu 
przesłano do Agencji Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji. Po otrzymaniu pozytywnej 
opinii w 2023 roku przystąpiono do realizacji  programu. Rozpisano konkurs na jego 
realizację. Złożona została jedna oferta – przez Wodzisławski Ośrodek Rehabilitacji i Terapii 
Dzieci i Młodzieży. Program jest realizowany od 2023 roku. Corocznie na ten cel jest 
przeznaczona kwota 10.000 zł z budżetu Gminy.  
 
Pytania zadawali: 

• Na pytanie Radnego Piotra Gonsior, ile jest dzieci korzystających z programu i w jaki 
sposób zostały wytypowane, insp. Hajski odpowiedział – obecnie świadczenia w ramach 
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programu są realizowane dla pięciorga dzieci przez wyłonioną w konkursie ofert 
placówkę – Wodzisławski Ośrodek Rehabilitacji i Terapii Dzieci i Młodzieży. Realizacja 
obejmuje różnorodne rodzaje specjalistycznych świadczeń w zależności od potrzeb dzieci 
z niepełnosprawnością. Typuje je dyrektor ośrodka. Wszystkie dzieci korzystające ze 
świadczeń w ramach programu to mieszkańcy Gminy Mszana.  

• Na pytanie Radnego Alojzego Wita czy jest więcej dzieci niepełnosprawnych, które 
mogłyby zostać objęte programem, insp. Hajski odpowiedział – dzieci ze 
specjalistycznymi potrzebami na pewno jest więcej. Realizowana jest ilość świadczeń do 
kwoty wskazanej w Programie. Gmina może wystąpić z zapytaniem do dyrektora 
Ośrodka, jaka jest liczba wszystkich dzieci, które mogłyby skorzystać z tych świadczeń. 

Więcej pytań nie było. 

Pkt 7. Projekt programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 
2025 rok 
Projekt programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2025 rok Radni otrzymali w 
materiałach. Ogólne założenia przedstawił insp. Piotr Hajski. Jako priorytetowe zadania 
publiczne Program ustala zadania w zakresie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej, 
w zakresie działalności na rzecz osób niepełnosprawnych oraz w zakresie przeciwdziałania 
uzależnieniom i patologiom społecznym. W roku 2025 na realizację Programu planuje się 
przeznaczyć środki w wysokości 95.000 zł. Zadania będą zlecane w formie otwartych 
konkursów ofert ogłaszanych przez Wójta Gminy lub tzw. małych grantów. 
Insp. Hajski poinformował, że w bieżącym roku na realizację zadań w ramach Programu 
Gmina przeznaczyła również 95.000 zł, otrzymały je:  
Caritas – Ośrodek Wsparcia w Połomi – 20.000 zł, UMKS Delfin Gm. Mszana – 40.000 zł, LKK 
GOS Mszana – 25.000 zł, Stowarzyszenie Enduro – 10.000 zł.    
Pytania zadawali: 

• Radny Piotr Gonsior zadał pytania: czy startują też inne organizacje oraz kto decyduje o 
wysokości przyznanych środków? 

• Insp. Piotr Hajski odpowiedział – nie startują inne organizacje. Obecnie mamy na terenie 
gminy 4 stowarzyszenia, które realizują zadania w ramach Programu, przystępując do 
otwartych konkursów ofert.  

• Na drugie pytanie odpowiedziała Sekretarz Joanna Szymańska – przyznanie środków 
następuje na podstawie ofert zgłoszonych przez stowarzyszenia. Oferty te ocenia 
powołana przez Wójta komisja konkursowa. Ostatecznego wyboru najkorzystniejszych 
ofert wraz z decyzją o wysokości przyznanej dotacji dokonuje Wójt Gminy. 

• Na uwagę Radnego Alojzego Wita, że te środki powinna dzielić Komisja Budżetu i 
Infrastruktury Rady Gminy i dlaczego są zapisy w Programie, że to Wójt dokonuje 
ostatecznego wyboru, Sekretarz odpowiedziała – ustawodawca dał to prawo wójtowi, 
nie radzie. 

• Na pytanie Radnego A. Wita, czy do konkursu mogą też stanąć np. KGW lub skaterzy, 
Sekretarz odpowiedziała – tylko organizacje pozarządowe będące stowarzyszeniami. 

Więcej pytań nie było. 
Prowadząca obrady zarządziła głosowanie nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały ws. Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2025 rok.  
Głosowało 6 Radnych (brak na sali Radnej Ewy Wawrzyczny). Było 6 głosów „za”.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Pkt 8. Sprawy bie żące 
W sprawach bieżących Prowadząca obrady poinformowała, że do Komisji Spraw Społecznych 
wpłynął wniosek od mieszkanki Pani Moniki Mrozek o zmiany w Regulaminie określającym 
zasady i tryb przyznawania nagród Gminy Mszana za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 
artystycznej i upowszechniania kultury, który stanowi załącznik do Uchwały nr 
XXXVII/255/2021 z 20 grudnia 2021 roku. 
 
Głos zabierali: 

• Sekretarz Gminy zwróciła uwagę, że po ostatniej Komisji, na której pani Mrozek była 
obecna, ruszyły prace nad nowym regulaminem. Obecny wniosek również jest głosem w 
tej sprawie.  

• Mieszkaniec Jarosław Wala zwrócił uwagę, że należy sprawdzić, czy we wzmiankowanej 
uchwale nie ma kolizji dat publikacji i wejścia w życie.  

• Sekretarz poinformowała, że zostanie to sprawdzone. 

• Radny Alojzy Wita poruszył temat protokołu z posiedzenia Rady Sportu, którego nie 
chciano mu wydać. 

• Insp. Piotr Hajski odpowiedział, że protokół został wydany. 
Wynikła dyskusja. 
O godz. 15.45 obrady opuścił członek Komisji Radny Marek Liśnikowski. 
 
Dalej głos zabierali: 

• Radny Piotr Gonsior, nawiązując do omawianych wcześniej kwestii uchwały 
antysmogowej i konieczności wymiany kotłów, zwrócił uwagę, aby rozważyć wysłanie 
pism do tych mieszkańców, którzy do końca przyszłego roku powinni wymienić kotły, aby 
pismo pomogło uświadomić im o zbliżającym się okresie wygaśnięcia eksploatacji pieca i 
możliwości skorzystania z dofinansowań. 

• Sekretarz Gminy odpowiedziała, że to słuszny wniosek i nie powinien być nadmiernie 
pracochłonny, ponieważ istnieje baza CEEB. 

• Radny Alojzy Wita zadał pytanie w sprawie konsultacji budowy boiska wielofunkcyjnego 
przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Połomi – czy w konsultacjach brał udział 
przedstawiciel Rady Sportu? 

• Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk odpowiedział – nie, udział w konsultacjach dotyczących 
budowy boiska przyszkolnego brali dyrektorzy szkoły i nauczyciele w-fu, czyli osoby 
najbardziej zainteresowane. 

• Pan Radny Wita poruszył temat punktów wydawania piasku podczas niedawnej akcji 
kryzysowej związanej z podtopieniami. Zadał pytanie, dlaczego był jeden punkt, zamiast 
kilku w różnych sołectwach. Należało wysypać piasek w kilku miejscach, by mieszkańcy 
mogli go sobie zabierać. 

• Pan Z-ca Wójta ocenił, że koordynacja akcji w czasie kryzysowym była bardzo sprawna i 
właściwie przeprowadzona. 1 punkt ładowania piasku do worków był dobrym 
rozwiązaniem, worki były rozwożone przez pracowników brygad technicznych, straż i 
osoby pomagające bezpośrednio do domów zagrożonych zalaniem oraz w inne 
newralgiczne miejsca na terenie gminy. Zostały zabezpieczone wszystkie budynki, którym 
groziło podtopienie. Z-ca Wójta przekazał serdeczne podziękowania Sołtys Mszany i 
Radnej Pani Ilonie Mura oraz innym osobom zaangażowanym w akcję.  

• Na pytanie Radnego A. Wita, czy Gmina wystąpi o zwrot kosztów za akcję 
wypompowywania wody na ul. Wodzisławskiej przy Astorii, Radny i członek OSP Pan 
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Roman Bura odpowiedział – nie wiadomo, z jakiego powodu nastąpiła awaria pomp przy 
Astorii i należało odpompować wodę, która zalała drogę.  

• Z-ca Wójta dodał, że na dzisiejszym posiedzeniu Gminnego Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego uzgodniono, że należy poinformować inwestora remontu ul. 
Wodzisławskiej – Zarząd Dróg Wojewódzkich – o zaistniałej sytuacji i obsunięciu się 
skarpy. Z-ca podziękował za sprawną akcję strażaków z OSP. 

Doszło do dalszej dyskusji z Radnym A. Wita. 
Po jej zakończeniu Prowadząca obrady zamknęła ten punkt porządku obrad. 

Pkt. 5. Zako ńczenie posiedzenia 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Ilona Mura zamknęła posiedzenie Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 
/-/  
Ilona Mura 
 
Protokołowała:   
/-/  
Mirosława Książek-Rduch 
 
 
 
 
 

Wnioski Komisji Spraw Społecznych 

z posiedzenia dn. 16.09.2024 r. 
 
1. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
XXX/45/2013 Rady Gminy Mszana z dnia 27 czerwca 2013 r. w sprawie regulaminu udzielania 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 
Mszana. 
Opinię przyjęto w głosowaniu jawnym. Głosowało 7 Radnych. Było 6 głosów „za”, 1 
„wstrzymujący się”, 0 „przeciw”. 
 
2. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Programu współpracy z 
organizacjami pozarządowymi na 2025 rok. 
Opinię przyjęto w głosowaniu jawnym. Głosowało 6 Radnych. Było 6 głosów „za”. 


